

English Version

Policy Name:	Smoke-Free Policy
--------------	--------------------------

▪ **Policy Information:**

Code:	PS 14 SDG03 4
Issue date:	
Revision, Date:	
Evaluation Frequency:	Yearly
Level of Confidentiality:	Public
Pages:	2
Policy Approved Date:	
Decision of the Deans Council:	

▪ **Responsibilities and implementation:**

Follow-up, review and development:	Strategies and Policies Committee, Sustainability and Ranking Office
Accreditation:	Human Resources and Institutional Development Unit
Application (scope):	Deanships, academic colleges, scientific and administrative centers, administrative units and departments.

▪ **Policy Statement:**

The University is committed to providing a smoke-free educational and health-promoting environment to protect the health of students, staff, and visitors and to maintain a safe and comfortable campus for all. The university enforces a smoke-free policy across all buildings and open spaces on campus and encourages adopting healthy lifestyle practices.
--

▪ **Policy objectives (desired outcomes):**

1.	Establish a smoke-free environment that supports the health and well-being of all members of the university community.
2.	Reduce smoking rates on campus by offering awareness programs and support for smoking cessation.
3.	Effectively monitor and enforce the smoke-free policy to ensure compliance by all members of the university community.

▪ **Related procedures:**

1.	Smoke-Free Policy Implementation Procedure
----	--

▪ **Key Performance Indicators (KPIs):**

1.	Number of Violations of Smoke-Free Policy
----	---

▪ **Recommendations of the last review:**

1.	Conduct ongoing awareness campaigns on the harms of smoking and the importance of a smoke-free environment.
2.	Provide support for students and staff interested in quitting smoking through counseling programs.
3.	Implement an effective mechanism for recording violations and applying appropriate sanctions to reduce smoking violations on campus.

النسخة العربية

اسم السياسة	سياسة الخلو من التدخين
-------------	------------------------

المعلومات العامة:

الرمز:	PS_14_SDG03_4
تاريخ الإصدار:	
رقم المراجعة، وتاريخها:	
التقييم الدوري:	سنوياً
مستوى السرية:	عام
عدد الصفحات:	2
تاريخ اعتماد السياسة:	
قرار مجلس العمداء:	

المسؤوليات والتطبيق:

المتابعة والمراجعة والتطوير:	لجنة الاستراتيجيات والسياسات، ومكتب الاستدامة والتصنيفات
الاعتماد:	وحدة الموارد البشرية والتطوير المؤسسي
التطبيق (النطاق):	العمادات، والكليات الأكاديمية، والمراكز العلمية والإدارية، والوحدات والدوائر الإدارية.

نص السياسة:

تلتزم الجامعة بتوفير بيئة تعليمية وصحية خالية من التدخين بهدف حماية صحة الطلبة، والموظفين، والزوار، والحفاظ على بيئة آمنة ومريحة للجميع داخل الحرم الجامعي. تنفذ الجامعة سياسة الخلو من التدخين على مستوى جميع المباني والمساحات المفتوحة في الحرم الجامعي، وتشجع على تبني أساليب حياة صحية.

أهداف السياسة (النتائج المرجوة):

١.	تحقيق بيئة خالية من التدخين تدعم صحة ورفاهية جميع أفراد المجتمع الجامعي.
٢.	تقليل نسب التدخين داخل الحرم الجامعي من خلال توفير برامج توعوية وداعمة للإقلاع عن التدخين.
٣.	مراقبة وتطبيق سياسة الخلو من التدخين بفعالية لضمان التزام جميع أفراد المجتمع الجامعي.

الإجراءات المرتبطة:

١.	إجراء تطبيق سياسة الخلو من التدخين
----	------------------------------------

مؤشرات الأداء:

١.	عدد الانتهاكات المسجلة لسياسة الخلو من التدخين
----	--

توصيات آخر مراجعة:

١.	تقديم حملات توعية مستمرة حول أضرار التدخين وأهمية البيئة الخالية من التدخين.
٢.	توفير دعم للطلبة والموظفين الراغبين بالإقلاع عن التدخين من خلال البرامج الإرشادية.
٣.	تنفيذ آلية فعالة لتسجيل المخالفات وتطبيق العقوبات المناسبة للحد من مخالفات التدخين في الحرم الجامعي.